
 

وقتیرمالیمخربمحیطزیستمیشود
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست کشور، گفته موضوعی 
که در سال های اخیر به خصوص در فضای مجازی رواج پیدا 
کرده، باورهای خرافی و بیجایی است که برخی افراد به بعضی 
از اجزای بدن گونه هایی از حیات وحش مانند گرگ، روباه، 
کفتار، شغال، خرس و... دارند. این باورها به طور خاص توسط 
برخی سودجویان ترویج داده شده است که تنها به فکر منافع 
مادی خود هستند، نه دلشان برای زندگی مردم می سوزد 
و نه برایشان اهمیتی دارد که با این کار خود چه جنایتی 
علیه حیات وحش کشور انجام می دهند.  سرهنگ جمشید 
محبت خانی ادامه داده که »از حدود دو ماه قبل به معاونت 
سایبری یگان حفاظت محیط زیست کشور ماموریت دادیم 
که این موضوع را به صورت ویژه در فضای مجازی رصد کند و 
به تمام متخلفانی که در این زمینه فعالیت می کنند، هشدار 
می دهیم که به زودی با همکاری پلیس فتا آنها را شناسایی و 
دستگیر خواهیم کرد.« به گزارش ایلنا، برخی افراد به دلیل 
داشتن همین باورهای خرافی گمان می کنند که باید برای باز 
شدن بخت، جلب محبت اطرافیان یا طلسم کردن دشمنان 
خود از اجزای بدن حیوانات استفاده کنند. همین مساله 
باعث می شود که رمال ها با کمک شکارچیان غیرمجاز به از 
بین بردن گونه های جانوری مختلف بپردازند و اجزای بدن 
حیوانات را با قیمت های گزافی به مشتریان خود بفروشند؛ 
اتفاقی که در چند سال گذشته به فضای مجازی نیز راه پیدا 
کرده است و برخی صفحات در شبکه های اجتماعی مشغول 
انجام همین کار هستند.  محبت خانی همچنین با تاکید بر 
برخورد یگان حفاظت محیط زیست کشور با گروه هایی که 
به بهانه کمک به حیات وحش یا حیوانات شهری رهاشده از 
شهروندان کلاهبرداری می کنند، گفته: متاسفانه برخی افراد 
می خواهند به هر نحو ممکن درآمدزایی کنند و برایشان مهم 
نیست که در این راه چه آسیبی را به حیوانات یا انسان ها وارد 
می کنند. در همین راستا مدتی است که برخی افراد در فضای 
مجازی به دروغ تبلیغ می کنند که گروه هایی را برای تیمار 
حیات وحش یا رسیدگی به حیوانات شهری نظیر سگ های 
رهاشده تشکیل داده اند و از مردم می خواهند که به آنها کمک 
مالی انجام دهند، حال آنکه بررسی های ما نشان می دهد اغلب 
این گروه ها نه تنها بخش زیادی از کمک های مردمی را برای 
حیوانات خرج نمی کنند، بلکه با سناریوسازی به دنبال فریب 

افکار عمومی هستند. 
 

محیطبانیکهدیروزتیرخورد

محیط بان شاهرودی در درگیری با شکارچیان غیرمجاز 
در منطقه شکار ممنوع تپال شاهرود مجروح شد.  علی اکبر 
قربانلو، رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان شاهرود 
صبح روز گذشته به خبرنگاران اطلاع داد که محیط بان 
علیرضا دزیانیان، در درگیری با شکارچیان غیرمجاز 
مصدوم و به بیمارستان امام حسین  )ع( شاهرود انتقال 
یافت.  علی اکبر قربانلو، رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
شهرستان شاهرود صبح دیروز به خبرنگاران گفت: عصر 
روز جمعه، محیط بان »علیرضا دزیانیان«، در درگیری با 
شکارچیان غیرمجاز مصدوم و به بیمارستان امام حسین )ع( 
شاهرود انتقال یافت.  او با بیان اینکه محیط بانان این اداره از 
ساعت پنج صبح در منطقه شکار ممنوع تپال شاهرود رفتار 
این شکارچیان را رصد کرده اند، گفت: سه شکارچی شرور 
چندین بار به سمت محیط بانان تیراندازی کردند.  قربانلو 
ادامه داد: ۲ ضارب محیط بان شاهرودی دستگیر شدند؛ ولی 

ضارب اصلی این محیط بان متواری و تحت تعقیب است. 

میوه
نرخ میوه ها در بازار بسیار گران است و قدرت خرید مردم در 
حدی نیست که بتوانند راحت خرید کنند. در مراکزی هم که 
وابسته به سازمان میادین میوه و تره بار است، کیفیت میوه ها 

نامطلوب است. 
حسنی از تهران 

کودکانکار
راجع به کودکانی که سر چهارراه ها در این هوای گرم و 
طاقت فرسا روی دوش خانم ها هستند و گدایی می کنند 
متولی این بچه ها چه کسانی هستند چه کسی به داد اینها 

می رسد؟!
عزتی از تهران 

قطعآب
روستای سیاه اسطلخ)صومعه سرا( در روز دوبار آب قطع 
می شود و مشکلات زیادی را برای اهالی روستا ایجاد کرده 
است از مسئولان اداره آب درخواست داریم کمی هم به فکر 

روستاییان باشند تا مشکلات روستاها هم حل شود. 
صفایی از سیاه اسطلخ

عابرینوخطراتآن
 رانندگان باید گله خود را از عابرین پیاده ای که عرض 
اتوبان را در تاریکی شب می دوند و باعث ایجاد حادثه و 

تصادف می شوند به که بگویند. 
یک شهروند از کرج 

آرمان ملی: محمد درویش، کارشناس محیط زیست در 
گفت وگو با روزنامه اینترنتی فراز، آسیب پذیری ایران را به مراتب 
بیشتر از سایر جاهای دنیا دانسته با این توضیح که کشورهایی 
مثل ایران در عرض های پایین نیم کره شمالی قرار دارند. اما 
مهم ترین کاری که در این گرمای جهانگیر می شود کرد این 
است که به گفته درویش: »به سمت اقتصاد غیرآب محور حرکت 
کنیم. فشار را از منابع طبیعی و محیط های تالابی کاهش بدهیم 
و به جای تولید برق از طریق نیروگاه های حرارتی و برقا بی، برق 
را از طریق انرژی خورشید و باد، انرژی زمین گرمایی و جزر و 
مدی تولید کنیم.« این کارشناس محیط زیست در خصوص 
راهکارها ادامه داده: »مبلمان شهرهای کشور را از خودرو 
محوری به بوم محوری تغییر بدهیم. شرایطی فراهم کنیم 
که شهروندان اختیار داشته باشند از گزینه های دیگری بجز 
خودروهای شخصی شان استفاده کنند. استفاده از دوچرخه، 
موتورسیکلت ها و خودروهای برقی، گسترش حمل ونقل ریلی، 
ایجاد مسیرهای ایمن برای دوچرخه سواری و پیاده راه ها ترویج 
و حمایت شوند. به این ترتیب پدیده جزیره گرمایی کاهش پیدا 
می کند.« صحبت هایی که آقای درویش در خصوص راهکار برای 
کاهش گرمای کشورمان پیشنهاد داده، خواندنی و قابل تامل اند 
اما باید گفت که برای ما ایرانی ها کمی فانتزی و غیر قابل دسترس 
به نظر می رسند. ما حتی در بحث دوچرخه سواری هم که یکی 
از برنامه های یکی از شهردارهای تهران در زمان خودش بود با 
چالش های جدی مواجه شدیم. این کارشناس محیط زیست، 
گفته وزارت  آموزش و پرورش باید شرایطی را فراهم می کرد 
تا دانش آموزان از دوچرخه یا پیاده راه ها به جای سرویس های 
مدارس استفاده کنند. راهش هم این بود که بخشی از فضای 

مدرسه به پارکینگ دوچرخه اختصاص پیدا کند!
اما همان طور که ما می دانیم و این کارشناس می داند و مردم 
متوجه اند »متاسفانه این اقدامات انجام نشده و ما حتی، بخشی از 
مسیرهای ایمن دوچرخه سواری که در شهرهای تهران، مشهد، 
اصفهان، تبریز و شیراز ایجاد شده بود و همچنین امکان استفاده از 
دوچرخه های اشتراکی را از بین بردیم.«  با نگاهی کلی باید گفت 

که ما مردم ایران آنقدر گرفتاری و دغدغه مندی در حوزه مسائل 
اقتصادی برایمان به وجود آمده که به این راهکارها به چشم 
مطالبات از دولت ها و مدیران شهری هم نگاه نمی کنیم و البته 
مسئولان هم بنا به هر دلیلی مثل نبود بودجه یا تحریم ها تمایلی 
به انجام این کارها نداشته و به نظر نخواهند داشت. درویش 
می گوید که بخشی از این ها به تحریم ها ربطی ندارد. برای مثال، 
یکی از بندهای قانون هوای پاک این است که موسسه استاندارد 
باید استانداردی را برای سوخت وارداتی تنظیم می کرد. موسسه 
استاندارد این کار را نکرده و این ربطی به تحریم ها ندارد. او بحث 
دوچرخه سواری و محدودیت های ایجاد شده برای آن را هم فارغ 
از ارتباطش با تحریم ها می داند و توضیح می دهد که یک اتومبیل 
اگر یک هفته در معابر عمومی حرکت نکند، می تواند نیاز آب یک 

خانواده ۴نفره را برای یک هفته تامین کند. 
هیات دولت، دو روز انتهایی هفته پیش را به دلیل گرمای 
بی سابقه تعطیل کرد. اینکه این تعطیلی به گرما ربط داشت یا 
قطع برق و یا هر علت دیگری، کتمان کننده مشکل ریشه ای 
ایران که گریبانگیر آن شده، نمی شود؛ بی آبی، خشکسالی، 
بحران های زیست محیطی، از بین رفتن پوشش گیاهی، و این 
آخری، رکوردزنی دمای هوا در کشور، یک شبه به وجود نیامده؛ 
اینها محصول سیاست های نادرست زیست محیطی است و 
دیگر همه می دانند که سال هاست کارشناسان و فعالان حوزه 
محیط زیست، در حال هشدار دادن هستند.  ذکر این نکته هم 
لازم است که حتی اگر کمبود برق هم علت تعطیلی ها باشد، 
ریشه اصلی این کمبود هم در کم آبی و کاهش سوخت های 
فسیلی در نتیجه استفاده بی رویه از آن و عدم روی آوری به 
سوخت های نوین و پاک می تواند باشد.  تعدادی از شهرها در 
تیرماه امسال، دمای بالای ۵۰درجه را تجربه کردند و به گزارش 
فراز، در روزهای اخیر، اعتراضاتی از زابل تا کردستان به بی آبی 
شکل گرفت. ماه گذشته هم، تصاویری از 
توزیع آب آشامیدنی سهمیه ای 
در تهران، در شبکه های 
اجتماعی خبرساز شده 

بود و همه این ها یعنی اگر مسئولان هم دیر بجنبند؛ در آینده ای 
نه چندان دور، نه آب خواهیم داشت و نه برق و ندانیم زیر تیغ 

گرما به کجا پناه ببریم. 

   برخورد وانت با تیر برق علت قطع آب
و پاورقی این گزارش اینکه »دهم همین ماه،  مردم زابل در 
اعتراض به بی آبی به خیابان رفتند و در اعتراضی مسالمت آمیز 
نشان دادند که هیچ یک از وعده های دولت برای آب رسانی به 
آن ها عملی نشده. و این در شرایطی بود که هنوز سه ماه از دومین 
سفر ابراهیم رئیسی به استان سیستان و بلوچستان و ردیف 
مصوبه های برای بهبود اوضاع نمی گذرد. سفری که رئیسی در آن 
نسبت به حقابه هیرمند به طالبان هم هشدار داد اما از آن هشدار 
۷۶ روز می گذرد و هیچ اتفاقی در این زمینه رخ نداده است. 
طالبان در همان مقطع نیز واکنش تندی به سخنان رئیس دولت 
سیزدهم داشت. اعتراضات مشابهی هم در کردستان رخ داد با 
این توضیح که بی آبی شهر دیواندره استان کردستان هم منجر به 
شکل گیری اعتراضاتی شد؛ این اعتراضات از آنجا آغاز شده که در 
طول چند هفته این شهر با قطع مکرر آب روبه رو بود. شرکت آبفا 
اعلام کرده بود که این قطع شدن ها به دلیل شکستگی لوله خط 
انتقال آب است که در دست تعمیر است. این شرکت چند باری هم 
از تعمیر این شکستگی خبر داده اما قطع آب شهر ادامه پیدا کرده 
است.« و در نهایت اینکه زمانی که بحث کم آبی مطرح می شود، و 
البته ادامه دار و مکرر می شود،  مسئولان آن را به شکستگی لوله 
و غیره ربط می دهند؛ به گزارش »آرمان ملی« روز جمعه گذشته 
که شهریار در استان تهران برای بارها و ساعات طولانی با کمبود و 
قطع آب مواجه شد مسئولان علت قطع آب را برخورد وانت با تیر 
برق دانستند. این را محمدرضا شمسایی فر، معاون بهره برداری 
و توسعه آب آبفای غرب استان تهران به خبرگزاری تسنیم در 
شهریار، گفت.  مردم شهریار که بیخ گوش پایتخت زندگی 
می کنند و جزوی از تهران بزرگ محسوب می شوند، از قطع آب 
جان به لب شده اند خدا به داد زابل و کردستان و همه جاهای 

خشک دیگر ایران برسد!
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محیط بان

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 نگاهی به  راهکارهایی که کارشناسان برای فرار از خشکسالی و بی آبی توصیه می کنند

راهکارهایفانتـزیبرایابربحرانها 

انفجارمینهایاطراف
زنداناوین

خبرگزاری قوه قضائیه نوشت: به دنبال افزایش 
دما، بخش هایی از علفزار های اطراف زندان اوین 
ظهر روز جمعه برای لحظاتی دچار حریق شد. با 
توجه به اینکه آتش سوزی محدود صورت گرفته به 
منطقه حفاظت شده تپه های اطراف زندان اوین 
گسترش یافته است، این موضوع باعث انفجار 
تعدادی از مین های منطقه حفاظت شده اوین 
شد. بنابراین گزارش، انفجار مین های منطقه 
حفاظت شده هیچ آسیبی به تاسیسات بازداشتگاه 

اوین وارد نکرده است. 

87هزارتماسگرمازدگی
بااورژانس

رئیس مرکز اورژانس استان تهران، از ثبت بیش 
از ۸۷ هزار تماس شهروندان تهرانی با اورژانس 
۱۱۵ خبر داد که دچار گرمازدگی شده بودند. 
محمد اسماعیل توکلی، با اشاره به ۱۵ هزار و 
۲۳۰ تماس از سوی شهروندان تهرانی در موضوع 
گرمازدگی با اورژانس در تعطیلات آخر هفته 
)چهارشنبه تا جمعه( از ۶ هزار و ۳۷۳ مأموریت 
نیروهای اورژانس در این مدت خبر داد و گفت: 
۱۹۶ مورد دارای ضعف و بی حالی و ۶۶ مورد نیز 

دچار گرمازدگی بوده اند.

عدمنیازبهمجوزخروج
برایمراسماربعین

سازمان وظیفه عمومی فراجا در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: مشمولان متولد سال ۱۳۸۴ که مشتاق 
به شرکت در مراسم اربعین حسینی هستند در 
ماه های محرم و صفر یعنی از ابتدای مرداد ماه 
تا ۲۵ شهریور ماه می توانند بدون نیاز به دریافت 
مجوز خروج از کشور از وظیفه عمومی، در این 
مراسم معنوی شرکت کنند. این دسته از افراد 
برای دریافت گذرنامه باید به یکی از دفاتر خدمات 
الکترونیکی انتظامی )پلیس ۱۰+( مراجعه کنند. 

هشداروقوعطوفانشن
سازمان هواشناسی با صدور هشدار سطح 
نارنجی از وزش باد شدید در چهار استان قم، 
سمنان، سیستان  و بلوچستان و خراسان جنوبی 
خبر داد که در نواحی مستعد منجر به طوفان 
شن می شود و اعلام کرد: افراد سالمند و بیمارهای 
تنفسی و قلبی از رفت وآمدهای غیر ضروری 
در سطح شهر خودداری کنند. هواشناسی به 
اجتناب از رفت وآمدهای غیر ضروری برای افراد 
سالمند و بیمارهای تنفسی و قلبی، پرهیز از 
فعالیت کویرنوردی، احتیاط در تردد جاده ای، 
اطمینان از استحکام سازه های موقت، احتیاط در 
فعالیت های عمرانی، اجتناب در عبور و مرور و عدم 
پارک خودرو در حاشیه ساختمان های نیمه کاره 
و درختان کهنسال و محدودیت در فعالیت های 

کشاورزی توصیه کرده است. 

ثبتدمای۳7درجهدرگیلان
محمد دادرس مدیرکل هواشناسی گیلان 
گفت: بالاترین دما طی روز گذشته به ۳۷ درجه 
سلسیوس در ازبرم رسید و اسب وونی با ۱۵ درجه 
سلسیوس خنک ترین نقطه استان بود. او از افزایش 
مجدد دما از یکشنبه خبر داد و گفت: این سامانه 
گرم و مرطوب تا اواسط هفته آینده فعال بوده 
و طی این مدت دریا برای فعالیت های مرتبط 

مناسب است. 

جمعآوریخانهدودیها
درمحلهشوش

ناصر امانی عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای اسلامی شهر تهران از پلمب و تخریب 
تعدادی از خانه های دودی محله شوش توسط 
شهرداری منطقه ۱۵ خبر داد و اظهار امیدواری 
کرد که این روند ادامه دار باشد. ناصر امانی با 
بیان اینکه در جریان بازدید از مناطق، خانه های 
دودی تنها در محله شوش مشاهده شد، اظهار 
کرد: شهرداری وجود این خانه ها را تأیید کرد و 
پس از گزارشی که ما در صحن شورا ارائه دادیم، 

خوشبختانه برخورد لازم را انجام داد. 

اعتراضاساتیدیکه
باآنهاقطعهمکاریشده

سعید ظروفی، مدیرکل دبیرخانه هیات مرکزی 
گزینش کارکنان وزارت علوم گفت: استادی که 
عذرش خواسته شده یا با او قطع همکاری کرده اند، 
می تواند اعتراض کند و در بخش تخلفات اداری 
پیگیر کارش شود. برای حل این مسائل اساتید، 
هیات بدوی در سطح دانشگاه وجود دارد و هیات 
تجدید نظر اول نیز در همان سطح تشکیل می شود، 
اما اگر کار به هیات تجدید نظر دوم کشیده شود، در 
سطح وزارتخانه موضوع استاد را پیگیری می کنیم. 

توافقایرانوعراق
تهران و بغداد توافق کردند که در چهار استان 
عراق و دو استان ایران، طرح های آزمایشی مشترک 
برای مقابله با گرد و غبار را تعیین و اجرایی کنند. 
به گزارش ایلنا، این توافقنامه پس از سفر دبیر ستاد 
ملی سیاستگذاری  و هماهنگی مدیریت مقابله با 
پدیده گرد و غبار جمهوری اسلامی ایران به عراق 
و دیدار با معاون فنی وزارت کشاورزی این کشور، 
به امضای طرفین رسید.  بر اساس این توافقنامه، به 
منظور همکاری مشترک ظرف دو ماه آینده چهار 
طرح آزمایشی در استان های ذیقار، المثنی، واسط 
و میسان در عراق و دو طرح در استان های ایلام و 

خوزستان تعیین خواهد شد. 

آموزش و پرورش به استان ها اختیار داده تا ساعت آغاز به کار مدارس را تغییر دهند تا برخی استان ها که گرمای بیشتری دارند از این امکان استفاده کنند

خودمختاری در مدرسه رفتن

 تعدادی از شهرهای ایران که در مردادماه امسال، دمای بالای ۵۰درجه را تجربه کرده اند صحنه اعتراض مردم به بی آبی بوده اند

یک کارشناس محیط زیست می گوید آموزش و پرورش باید شرایطی را فراهم می کرد تا دانش آموزان از دوچرخه یا پیاده راه ها به 
جای سرویس های مدارس استفاده کنند

آرمان ملی: روز سیزدهم فروردین سال 
جاری ساعت کار مدارس متوسطه ۷ و ۳۰ 
دقیقه صبح و مدارس ابتدایی ۸ صبح اعلام 
شد. حالا که یک ماه و نیم به بازگشایی 
مدارس در مهر ماه و آغاز سال تحصیلی باقی 
مانده آموزش و پرورش دوباره اطلاعیه ای 
داده و این اختیار را به استان ها داده تا 
ساعت آغاز به کار مدارس را تغییر دهند و به 
نظر و با توجه به توضیحات معاون دبیرکل 
شورای عالی آموزش و پرورش،  این کار برای 
رهایی از گرما و در مناطقی که دمای هوای 
بالا دارند صورت گرفته. بنابراین با توجه به 
اینکه گرمای هوا با طلوع آفتاب و با نزدیک 
شدن به ظهر بیشتر می شود، ساعت مدارس 
به عقب کشیده می شود یعنی آن ها ساعت 
پنج و شش باید به مدرسه بروند که به نظر 
نمی رسد مورد قبول و توجه دانش آموزان 

قرار بگیرد. 
احمدرضا دوراندیش، معاون دبیرکل 
شورای عالی آموزش و پرورش، که در برنامه 
پرسشگر شبکه آموزش سیما، حضور داشت 
در پاسخ به این سوال که آیا تغییر در ساعت 
شروع به کار مدارس نیازمند مصوبه شورای 
عالی آموزش و پرورش نیست؟ گفت: تا 
جایی که من اطلاع دارم طبق آیین نامه ها 
این اختیار به استان ها داده شده است تا با 
توجه به شرایطی که دارند ساعت شروع آغاز 
به کار مدرسه را تعیین کنند و با هماهنگی 
ستاد این شرایط اتفاق مهیاست. برای مثال 
برخی استان ها که گرمای بیشتری دارند 

می توانند از این امکان استفاده کنند. 
همزمان، مهدی گلشنی، مدیرکل حمل و 
نقل عمومی و امور مناطق شهرداری تهران 
از بررسی شناور شدن ساعت کار مدارس و 

ادارات برای اول مهر خبر داد و با اشاره به 
کاهش ۱۰ الی ۱۵درصدی ترافیک تهران 
با شناورسازی ساعت کار ادارات و مدارس 
در مهرماه سال گذشته، گفت: مجددا ستاد 
»استقبال از مهر« شناورسازی ساعات کار 
مدارس و ادارات را پیشنهاد داده است و 

بررسی های تخصصی صورت می گیرد. 
معاون دبیرکل شورای عالی آموزش و 
پرورش در بخش دیگری از صحبت های 
خود گفت که بستر مهارت آموزی باید 
این  با  بگیرد،  بتدایی شکل  ا مقطع  در 
توضیح که »بحث مهارت آموزی را باید از 
مقطع ابتدایی لحاظ کنیم. آماری که ما از 
سال های قبل داریم نشان می دهد رغبت 
دانش آموزان برای ورود به شاخه های فنی 
حرفه ای و کاردانش چندان ارتقا پیدا نکرده 
است. یکی از دلایلی که رغبت دانش آموزان 
برای ورود به شاخه های فنی حرفه ای و 
کاردانش کم شده این است که کار کیفی 
و عملی در ابتدایی و متوسطه اول کمتر 
انجام شده است. هدایت تحصیلی باید در 
متوسطه اول رخ دهد اما ما به آن کمتر توجه 
کردیم. در اسناد تحولی مشخص شده باید 
دانش آموزان را با توجه به استعداد و علاقه 
و نیاز کشور در معرض مشاغل قرار دهیم.«

معاون دبیرکل شورای عالی آموزش 
و پرورش تاکید کرد که گرچه در حوزه 
آموزش ابتدایی کارهای خوبی انجام شده 
است، اما کافی نیست و دست ورزی برخی 
مهارت ها را بچه ها باید از مقطع ابتدایی 
شروع کنند.  همزمان رضا مرادصحرایی، 
وزیر آموزش و پرورش هم در خصوص بالا 
بردن سطح کیفیت تحصیلی دانش آموزان با 
ایلنا مصاحبه کرد و گفت: ان شاا... در سال 

تحصیلی آینده آزمون های پایان مقطع 
خواهیم داشت. 

او درباره ادعای مسئله افت تحصیلی 
دانش آموزان در سال های اخیر که برخی آن 
را مطرح می کنند، گفت: رسانه ها سیاه نمایی 
نکنند، افت تحصیلی معنا دارد، امتحانات 
نهایی استاندارد های جهانی دارد. او گفت 
که همیشه نمره فرد در استاندارد پایین تر 
است . یک ورزشکار هنگامی که به اردوی 
مسابقات ورزشی می رود یک وزنه می زند، 
به خود مسابقه می رسد یک وزنه دیگر 
می زند. این ها طبیعی است و طبیعت کار 
است. در امتحانات نهایی نمرات واقعی تر 
شده اند، یعنی تصویر واقعی از وضعیت 

علمی کشور داریم. 
او در خصوص این که آیا وزارت آموزش و 
پرورش در سال جدید برای بالابردن سطح 
کیفیت تحصیلی برنامه ای دارد، گفت: بله، 
این آمار و سنجشی که به دست آمده است 
یک مایه بسیار قوی برای برنامه ریزی آینده 
است.  وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد: ما 
در حال تحلیل هستیم، پژوهشگاه آموزش 
و پرورش ماموریت پیدا کرده در نقطه به 
نقطه شهرهای کشور تحلیل کند و برنامه 
دهد. به طور مثال ببیند دبیرستان )آ( در 
شهر مشخصی رتبه اش چند است و در هر 
درسی چه رتبه ای دارد و برای ارتقای آن چه 

برنامه ای باید داشت. 
وزیر آموزش و پرورش همچنین درباره 
صندوق ذخیره فرهنگیان هم صحبت و به 
اقدامات صورت گرفته در این زمینه اشاره 
کرده و گفته: صندوق در شرایط نامناسبی 
به این دولت تحویل داده شد اما با توجه به 
اقداماتی که در یک سال اخیر در حوزه های 

مختلف انجام شده، صندوق به ریل اصلی 
خود بازگشته است. 

او گفته که تلاششان این است که مبتنی 
بر نتیجه تحقیق و تفحص مذکور و رویکرد 
این دولت که فسادستیزی است، صندوق 
رشد پیدا کند. صحرایی همچنین با اشاره به 
بدهی دولت به اعضای صندوق، افزود: دولت 
بیش از ۵ هزار میلیارد تومان به صندوق 
بدهکار است که باید پرداخت کند. مجلس 

و سایر قوا نیز باید به صندوق کمک کنند.  
با ذکر این نکته اخبار و گزارش آموزش 
و پرورش را به پایان می بریم که معمولا در 
سیستم های مدیریتی ما این روش وجود 
دارد که مدیران فعلی از عملکرد مدیران 
پیشین و بدهی هایی که آن ها به بار آورده اند 

همیشه گلایه مندند. 

 با توجه به اینکه گرمای 
هــوا بــا طلــوع آفتاب 
و نزدیک شــدن به ظهر  
بیشــتر می شود، ساعت 
مدارس به عقب کشــیده 
می شــود، یعنی ساعت 
پنــج و شــش بایــد به 
مدرسه بروند که به نظر 
نمی رســد مورد قبول و 
توجه دانش آموزان قرار 

بگیرد


